



8. 糞便培養檢查

8.1 採取檢體步驟

- (a) 請撕開運送培養基(黑色長管)之包裝紙。
- (b) 用手握住黑色頭部份，將棉枝前端的棉花部分伸入肛門內，輕輕旋轉後取出；或是直接以棉枝前端沾取糞便，請勿用手接觸棉棒部份。
- (c) 上蓋丟棄，將棉枝緩慢放入黑色培養管內，請勿折斷棉枝，並塞緊管蓋。
- (d) 將檢驗單與培養管一併交給檢驗櫃檯服務人員。

8.2 注意事項：沾取時請避開沾到馬桶內自來水部分的糞便，避免污染。

8.3 檢體收件時間及地點

8.3.1 門診工作時間

- (a) 星期一至星期五 7:00~23:00。
- (b) 星期六 7:00~15:00。
- (c) 其他時間或國定假日期間暫停服務。

8.3.1 急診工作時間 24 小時

8.4 洽詢電話

馬偕紀念醫院 新竹分院 門急診鏡檢組 (03)6119595 轉 3030。

馬偕紀念醫院 新竹分院 細菌組 (03)6119595 轉 3025。

8. Stool culture examination

8.1 Steps for the collection of specimen

- (a) Please unwrap the envelope of culture medium (black long tube) for the specimen transfer.
- (b) Hold the black end of cotton stick. Gently probe the whole cotton tip into the anus. Rotate the stick then pull it out. Do not touch the cotton tip.
- (c) Open the black culture tube and discard the lid. Since the cotton tip is covered with stool, insert the cotton stick slowly into the culture tube and snap tightly. Do not break the cotton stick.
- (d) Please bring the examination form and culture tube to the laboratory personnel at the counter.
- (e) Please do not collect the stool specimen from the toilet bowl to avoid contamination.
- (f) Send the specimen for examination within 24 hours after collection.

8.2 Notes for the collection of specimen: do not collect the part of stool contaminated with the water of toilet bowl.

8.5 Time and location to send

8.5.1 Mackay Memorial Hospital at Hsinchu OPD laboratory :

- (a) W1~W5 7:00 ~ 23:00
- (b) W6 7:00 ~ 15:00
- (c) Please avoid other hours and holidays

8.5.2 Mackay Memorial Hospital at Hsinchu Emergency laboratory : 24HR

8.6 Telephone for inquiry

Mackay Memorial Hospital Laboratory at Hsinchu : (03)6119595 Extension 3030